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Met uw brief van 20 november 2001, uw kenmerk 201-160, heeft u mij een 
verzoek van de heer Dittrich, lid van de fractie van D66, overgebracht en 
mij gevraagd u te berichten of ik daaraan wil voldoen. Hij heeft gevraagd 
om een brief aan de Kamer over het niet-uitreiken van de Prijs der 
Nederlandse Letteren door de Koning der Belgen aan Gerard Reve. Hij heeft 
voorts te kennen gegeven op maandag 3 december 2001 bij het debat over het 
cultuurbeleid hierover te willen spreken. Hierbij voldoe ik aan het 
verzoek.  Gelet op de voorbereiding voor het overleg op 3 december stuur ik 
de brief ook per fax. 
 
De heer Dittrich heeft naar voren gebracht dat koning Albert op voorspraak 
van minister Anciaux geweigerd heeft de prijs uit te reiken, omdat de 
partner van Gerard Reve wordt verdacht van een strafbaar feit. Zijn fractie 
vindt dat het gedrag van de partner helemaal los moet worden gezien van de 
uitreiking van de prijs. 
  
Zoals de heer Dittrich reeds heeft vernomen, heb ik contact opgenomen met 
mijn collega, de heer Anciaux,  Vlaams minister voor cultuur. Hij heeft mij 
laten weten dat hij koning Albert heeft geadviseerd de prijs niet uit te 
reiken. Hij heeft mij verzekerd dat de persoonlijke situatie van de partner 
van Gerard Reve hem niet aanging en niet heeft meegespeeld in zijn advies. 
Naar zijn mening  werd het Belgische hof gecompromitteerd door de wijze 
waarop de heer Schafthuizen zich in diverse Nederlandse en Belgische 
kranten heeft uitgelaten over de uitreiking van de prijs. Minister Anciaux 
heeft voorts gezegd de beslissing te hebben genomen om erger te voorkomen 
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en omdat naar zijn mening van de prijsuitreiking geen komedie gemaakt mocht 
worden (zie tekst in bijlage). 
 
De heer Dittrich heeft voorts gevraagd wat ik als lid van het 
beleidsbepalend orgaan van de Taalunie precies de afgelopen weken heb 
gedaan om tot een aanvaardbaar compromis te komen. 
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Ik heb minister Anciaux gevraagd of er alternatieven mogelijk waren voor de 
prijsuitreiking. Daarop heeft hij geantwoord dat hij daartoe voorstellen 
had gedaan, zoals het uitreiken van de prijs door de algemeen-secretaris 
van de Nederlandse Taalunie. De heer Schafthuizen heeft echter namens de 
heer Reve laten weten dat er verder van wat voor uitreiking dan ook geen 
sprake kon zijn. Hij wenste het geldbedrag overgemaakt te hebben op de 
bankrekening van de heer Reve. Dit is inmiddels gebeurd en de oorkonde is 
per post verstuurd. Ik heb overigens minister Anciaux wel begrip getoond 
voor de pijnlijke afweging die hij heeft moeten maken in deze zaak die in 
België  gevoelig ligt. De heer Anciaux noemde het zelf de minst slechte 
oplossing.       
 
De heer Van der Vlies, lid van de fractie van de SGP, heeft ontraden het 
verzoek van de heer Dittrich namens de Kamer door te geleiden. Naar zijn 
mening hoeft de Nederlandse Tweede Kamer geen oordeel te geven over een 
afweging van de wettige regering van ons buurland. 
De heer Dittrich heeft hierover opgemerkt dat het een Nederlands-Vlaamse 
prijs is en dat er daarom alle reden is hier in de Kamer over te 
discussiëren. 
 
Ik ben het met de heer Van der Vlies eens dat het niet passend is dat het 
Nederlandse kabinet en/of het parlement zich mengt in de verhouding tussen 
de Vlaamse minister van cultuur en het Belgische hof. Ik meen dat dit ook 
niet op de weg ligt van de Nederlandse Taalunie. Krachtens dit verdrag 
voeren Nederland en Vlaanderen gezamenlijk beleid op het gebied van de 
Nederlandse taal, in welk kader de Prijs der Nederlandse Letteren wordt 
toegekend. De Taalunie heeft echter geen positie in de hierboven genoemde 
verhouding. 
  
Ten slotte vind ik het nu niet het goede moment om de discussie te openen 
of het niet beter zou zijn de prijs door de politiek verantwoordelijke 
bewindspersoon te laten uitreiken en niet meer door de koningin of de 
koning. Ik meen dat het beter is de zaak nu even te laten bezinken. Er is 
geen haast bij, omdat de prijs pas over drie jaar weer wordt toegekend. 
Verder zal de zaak eerst   in het Comité van Ministers van de Taalunie aan 
de orde komen.      
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De Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
 
dr. F. van der Ploeg. 
 
 


